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ZÁPIS 

z jednání kolegia rektora dne 7. 9. 2020 

 

Přítomni: prof. Oslzlý, JUDr. Valová, doc. Francán, Bc. Hájková, doc. Hlavica, prof. Macková, prof. 

Medek, Mgr. Mareček, prof. Petráš, doc. Spilka, MgA. Vodička 

Omluveni: MgA. Petr, Ing. Vondráčková   

 

Informace rektora: 
➢ Nejprve rozebral současnou coronavirové situaci:  

S ohledem na vývoj epidemie vedení sleduje opatření na jiných vysokých školách v České 
republice a je připraveno na aktuální situaci reagovat. 
K 1. 9. 2020 bylo vydáno nové Opatření rektora, které bude v případě potřeby 
aktualizováno. Většina konkrétních rozhodnutí bude však v kompetenci děkanů fakult, kteří 
budou reagovat na aktuální situaci na obou fakultách a budou stanovovat konkrétní 
opatření, jež se samozřejmě na obou fakultách v návaznosti na odlišnosti jejich provozu a 
potřeb výuky mohou lišit.  
Od 14. 9. budou až do odvolání porady kolegií probíhat on-line formou.  

➢ Rektor ohodnotil jako velmi úspěšné společné výjezdní zasedání tří kolegií, které se konalo o 
víkendu v zařízení MENDELU v Křtinách. Jednání bylo velmi intenzivní a stanovený pracovní 
program byl naplněn, k čemuž přispělo i prostředí a servis, který zařízení poskytuje.  
Následně shrnul harmonogram další práce na Strategickém záměru, Ip a CRP, který byl na závěr 
jednání výjezdního zasedání stanoven:  

• IP: do 10. října mají fakulty čas na zpracování svých částí, do konce listopadu nutné 
zkompletovat všechny dokumenty, následně schválí SR a to do termínu 20. listopadu  

• CRP: u připravovaných 4 projektů 18+ bude prorektor Medek sledovat aktuální vývoj a 
ihned informovat fakulty; projekt „festivaly“ bude letos koordinovat JAMU – podklady 
z fakult do 16.9., u společného projektu s VUT a uměleckými fakultami bude termín 
upřesněn; 

• Strategický záměr 2021+ by měl být zpracován do 20.12.   
➢ Na doporučení ministra Plagy, i přes malou možnost úspěchu, znovu oslovíme dopisem ÚZSVM – 

Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových a obnovíme žádost o převod domu na 
Pohořelci do majetku JAMU, což by bylo dle vyjádření ministra ve veřejném zájmu.  

➢ Zbýval se problematikou získání víz našich zahraničních studentů. Vízový proces se až neúměrně 
prodlužuje, o čemž napsal dopis náměstku Dolečkovi, V úterý tento týden se uskuteční jednání 
MŠMT s MZV za účasti zástupců ČKR – naše (a společné) zájmy bude hájit rektor AMU.  

➢ Informoval o aktuální situaci na University of Drama and Film v Budapešti. KR vyslovil jednoznačně 

podporu stávkujícím pedagogům a studentům, kteří protestují proti hrubým zásahům do 
akademických svobod.  

➢ Vedení projednalo návrh na novou podobu Občasníku, který by se měl změnit od počátku 
akademického roku. Do příštího kolegia by měl Mgr. Mareček projednat s fakultami návrh podoby 
Občasníku a především obsazení jeho redakční rady.  

➢ Příprava udělení čestných doktorátů probíhá dle harmonogramu. V úterý 7. 9. se sešla přípravná 
skupina krok. Ve druhé polovině září by měly být rozesílány pozvánky. Podrobnosti v zápisu 
jednání přípravné skupiny.  
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➢ Dnes v pondělí 7. 9. 2020 se ve 14:00 hod. koná pohřeb významné absolventky JAMU a jedné ze 
zakladatelek Divadla Husa na provázku Evy Tálské, kterého se rektor zúčastní.  

 
 
Informace kvestorky:  
➢ Ke směrnici o zavedení nových studentských karet ISIC a karet ITIC pro pedagogy nebyly žádné 

připomínky, a tak budou od tohoto semestru rozdávány novým studentům. V tomto roce bude také 
pro pedagogy koupena validační známka, jako bonus. Od příštího roku bude revalidace již na 
každém zvlášť.  

➢ Projektová příprava k realizaci rekonstrukce Astorky je připravena, teď se jen musí sejít pracovní 
skupina, která bude zastupovat JAMU v jednání s architekty. Tato skupina se bude skládat z: 
JUDr. Valová, prof. Medek, Ing. Vinkler, L. Spáčil, prof. Petráš, Ing. Vondráčková, doc. Francán, 
MgA. Vodička, Bc. Hájková, T. Novotná. Jednání bylo určeno na 16. 9. v 10hod.  

➢ Zdůraznila, že je nutné, aby všichni zaměstnanci vyčerpali veškerou svou dobolenou v tomto roce.  
 
 
Informace děkan DF:  
➢ Informoval o dvou premiérách. Premiéra inscenace Hády proběhla úspěšně 3. 9. 2020 ve Studiu 

Marta, premiéra inscenace Divočina odložená z důvodů koronavirových opatření se uskuteční 13. 
9. 2020. 

➢ Úspěšně proběhla tisková konference k nové sezóně na DF JAMU.  
➢ Podařilo se přesunout slavnostní předání čestného doktorátu norskému dramatiku Jonu Fossemu. 

Dohodnutý termín je 19. 2. 2020, slavnostní akt se odehraje v Divadle na Orlí.   
➢ Referoval o problematice eNeschopenek a požádal o podávání informací o jejich vystavení.  
➢ Sdělil datum imatrikulací na DF – 30. 9. 2020 a pokračování promocí na DF – 24. 9. 2020. 
 
 
Informace děkana HF: 
➢ Informoval o současných přípravách festivalu Janáček. 
➢ HF stále řeší udělení akreditací nových studijních programů. Proces je zdlouhavý vzhledem k 

zpravidla neopodstatněným výtkám hodnotících komisí. Administrativa a celý proces se tak 
zbytečně zdržuje. 

➢ Termín imatrikulací je 2. 10. 2020 a promocí 16. 10. 2020.  
 
 
Informace pror. Hlavici:  
➢ 22. a 23. 10 je plánována on-site visit mezinárodního evaluačního panelu v rámci hodnocení 

výzkumu na JAMU. Vzhledem k aktuální epidemiologické situaci se připravuje varianta on-line 
(videokonference) varianty. Zatím osobní účast odřekl pouze jeden panelista, další to ale vážně 
zvažují. Probíhají jednání s MŠMT ohledně umožnění této varianty. 

➢ Hlavními zpravodaji MEP hodnotícími činnost JAMU budou J. Haarbergh (JAMU), P. Pavis (DF) a 
P. Christiansen (HF). 

➢ Novela zákona 130/2002 Sb. ponechává podporu specifického vysokoškolského výzkumu – příští 
rok tedy zřejmě zůstane zachován.  

➢ Děkanům byl zaslán metodický pokyn ohledně vedení agendy habilitačních a jmenovacích řízení 
ve spisové službě JAMU. 
 
 

Informace pror. Spilky:  
➢ 8. 9. proběhne další schůzka pro přípravu čestných doktorátů M. Kožené a S. Rattla.  K jednání 

jsou nachystány pracovní verze scénáře, programu příprav před zahájením ceremoniálu ad. 
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➢ Veletrh Gaudeamus se v letošním roce neuskuteční v tradiční formě, ale pouze formou 
„Roadshow“. Součástí prezentace budou rovněž prezentační videa institucí. Jednání pracovní 
skupiny pro přípravu prezentace JAMU proběhne 8. 9. 

➢ Během prázdnin byli do režimu Student přijati další 3 zahraniční studenti HF. 
 
 

Vnější vztahy – Mgr Mareček:  
➢ Medializovali jsme novou činoherní inscenaci Hády - Pokusy o minulost, v nadcházejícím týdnu 

vydáme další dvě tiskové zprávy k divadelním novinkám Raději zešílet v divočině a muzikálové 
inscenaci Ženy na pokraji nervového zhroucení 

➢ Informoval, že před koncem srpna navštívil v rámci CRP Společenská odpovědnost univerzit 
výjezdní zasedání řešitelů v Hradci Králové, kde se řešilo další možné fungování weboveho portálu 
veřejných VŠ Universitas a to v rámci tematické osy CRP o plagiátorství a zásadách 
akademického psaní (vedení školy o tom bylo informováno na příslušné schůzce k novým CRP) 

➢ V nadcházejícím týdnu se 17. září na ČVUT v Praze zúčastním dalšího kulatého stolu na téma 
Role VŠ vysokých škol při propuknutí celospolečenské krize.  

➢ Děkany obou požádal o pracovní schůzky k návrhu nové koncepce časopisu Občasník a návrhu na 
složení redakční rady.  

 
 
Astorka – Bc. Hájková:  
➢ Veškeré úpravy a rekonstrukce, které byly naplánovány na letní měsíce proběhly tak jak byly 

naplánovány.  
➢ Na internetu jsou již vloženy informace s opatřeními k aktuální situace týkajících se ochrany proti 

epidemii novým koronavirem.  
➢ Od 1. 10. 2020 bude restauraci v prostorách Astorky provozovat nový nájemce. 

 

Příští jednání kolegia rektora bude v pondělí dne 21. 9. 2020 v 10:30 hod. on-line formou v programu Teams.   

 

 

Zapsala: Bc. Bělohlávková                     verifikoval: prof. Oslzlý a vedení 


